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Till riksdagens talman 

Kommissionen vill tacka riksdagen för dess yttrande om förslaget till rådets direktiv om 

ändring av direktiv 2006/112/EG när det gäller att tilldela kommissionen 

genomförandebefogenheter för att fastställa innebörden av de termer som används i 

vissa bestämmelser i det direktivet (COM(2020) 749 final) 

Kommissionen tillkännagav detta förslag i meddelandet av den 15 juli 2020 om en 

handlingsplan för rättvis och enkel beskattning till stöd för återhämtningsstrategin 

(COM(2020) 312 final). En ändring av direktiv 2006/112/EG (nedan kallat 

mervärdesskattedirektivet) har därför föreslagits för att inrätta en kommitté som ska 

övervaka kommissionens antagande av genomförandeakter på vissa begränsade 

mervärdesskatteområden där det krävs en enhetlig tillämpning av begreppen i 

mervärdesskattedirektivet.  

Att tillämpningen av vissa bestämmelser i mervärdesskattedirektivet skiljer sig mellan 

medlemsstaterna är ett hinder för en väl fungerande inre marknad. Sådana skillnader 

kommer sannolikt att leda till problem med dubbelbeskattning eller utebliven beskattning 

och därmed till snedvridning av konkurrensen på den inre marknaden, rättsosäkerhet 

och ytterligare kostnader för såväl företag som nationella skattemyndigheter.  

Kommissionen välkomnar riksdagens stöd för förslagets mål att främja en väl 

fungerande inre marknad genom att eftersträva en enhetlig tolkning av 

mervärdesskattedirektivet i alla medlemsstater.  

Samtidigt noterar kommissionen riksdagens reservationer vad gäller antagandet av 

genomförandeakter på skatteområdet genom kommittéförfarande och kvalificerad 

majoritet på EU-nivå. Enligt riksdagens motiverade yttrande går kommissionens förslag 

utöver vad som är nödvändigt för att uppnå målen och strider därmed mot 

subsidiaritetsprincipen. 
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Kommissionen anser att förslaget är förenligt med subsidiaritetsprincipen eftersom det 

största problem som har identifierats är just medlemsstaternas icke-harmoniserade 

tillämpning av begrepp som ingår i mervärdesskattedirektivet, vilket kan leda till 

dubbelbeskattning eller utebliven beskattning, framför allt i gränsöverskridande 

situationer. Medlemsstaterna kan inte hantera dessa problem på egen hand.  

Det faktum att vissa genomförandebefogenheter tilldelas kommissionen kommer att 

medföra en snabbare och effektivare hantering av situationer som beror på olika 

tolkningar och som orsakar problem för företagen. Kommissionen kommer att få hjälp 

med detta av en kommitté som ska bestå av experter på mervärdesskatt från 

medlemsstaternas skattemyndigheter och som därför är väl lämpad att snabbt och 

konsekvent hantera problemen.  

Förslaget innebär att kommissionen ska anta genomförandeakter enbart när det gäller 

ett begränsat antal regler som genomför bestämmelserna i mervärdesskattedirektivet och 

för vilka det krävs en enhetlig tillämpning av begreppen i EU:s 

mervärdesskattelagstiftning. För eventuella ändringar av mervärdesskattedirektivet 

kommer det, liksom är fallet i dag, att krävas ett enhälligt godkännande av rådet. Rådet 

behåller i sin tur sina genomförandebefogenheter i den mån de inte omfattas av det strikt 

avgränsade tillämpningsområdet för kommissionens behörighet, och i synnerhet i viktiga 

frågor som är särskilt känsliga för medlemsstaterna. Utan en sådan enhetlig tillämpning 

kommer problem som dubbelbeskattning eller utebliven beskattning att kvarstå till 

nackdel för en väl fungerande inre marknad. 

Slutligen bör det också noteras att omröstning med kvalificerad majoritet och 

kommittéförfaranden redan används inom indirekt beskattning, särskilt för administrativt 

samarbete och punktskatter. Kommittéförfarandet är den standardmetod som sedan 

länge används i EU-lagstiftningen för att underlätta för samsyn och gemensam praxis. 

Kommissionen hoppas att klargörandena i denna skrivelse ger svar på de frågor som 

riksdagen har tagit upp och ser fram emot att fortsätta den politiska dialogen.  

Med vänlig hälsning 

 

Maroš Šefčovičs      Paolo Gentiloni 

Vice ordförande       Ledamot av kommissionen 
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